



中汽认证中心

CHINA CERTIFICATION CENTRE FOR AUTOMOTIVE PRODUCTS

关于汽车和汽车安全带产品强制性认证执行 GB 14166-2013 和 GB 14167-2013 标准的转换通知

各相关认证企业：

To all related companies and organizations:

国家标准 GB 14166-2013《机动车乘员用安全带、约束系统、儿童约束系统 ISOFIX 儿童约束系统》和 GB 14167-2013《汽车安全带安装固定点、ISOFIX 固定点系统及上拉带固定点》已经于 2013 年 5 月 7 日发布，并于 2014 年 1 月 1 日起实施。

The GB 14166-2013 *Safety-belts, restraint systems, child restraint systems and ISOFIX child restraint systems for occupants of power-driven vehicles* and GB14167-2013 *Safety-belts anchorages, ISOFIX anchorages systems and ISOFIX top tether anchorages for vehicles*, issued on May 7th 2013, will come into force since Jan 1st 2014.

为保证强制性产品认证制度的有效实施，依据国家认监委 TC11 专家组第 TC11-2014-01 号技术决议要求，关于汽车和汽车安全带产

地址：中国 北京市海淀区首体南路2号 机械科学研究院11层 (100044)

Add: 11FL Office Bld., No.2 Shouti South Rd., Haidian District, 100044 Beijing, P.R. China

电话 Tel: 010-88301243/44

电子邮箱 E-mail: ccap@mail.ccap.org.cn

传真 Fax: 010-88301243

网址 Website: <http://www.ccap.org.cn>



CHINA CERTIFICATION CENTRE FOR AUTOMOTIVE PRODUCTS

品执行 GB 14166-2013 和 GB 14167-2013 标准的有关要求规定如下:

To make sure the effective application of China Compulsory Certification for products, based on the Technical Decision of TC11 Expert Panel ([CNCA]TC11-2014-01), here are the requirements as follows:

1、新申请认证的汽车和汽车安全带产品自 2014 年 1 月 1 日起需按 GB 14166-2013 和 GB 14167-2013 标准要求认证。

Initially applied vehicles and safety belts should be certified according to GB 14166-2013 and GB14167-2013 since Jan 1st, 2014.

2、对于 2014 年 1 月 1 日前已获证的上述产品, 认证委托人应在 2017 年 1 月 1 日前, 依据相应标准完成认证证书的换版工作。换版要求如下:

To those who have got certificate before Jan 1st 2014, the applicant should accomplish the updating of GB standards by Jan 1st 2017. The requirements of updating are as follows:

(1) 变更申请时, 认证委托人应按新版标准要求申报技术参数或

地址: 中国 北京市海淀区首体南路2号 机械科学研究院11层 (100044)

Add: 11FL Office Bld., No.2 Shouti South Rd., Haidian District, 100044 Beijing, P.R. China

电话 Tel: 010-88301243/44

电子邮箱 E-mail: ccap@mail.ccap.org.cn

传真 Fax: 010-88301243

网址 Website: <http://www.ccap.org.cn>



中汽认证中心

CHINA CERTIFICATION CENTRE FOR AUTOMOTIVE PRODUCTS

提交产品描述, 以及安全带或约束系统的所有机械部件未使用聚酰胺 6 材料的声明。

When submitting the application for GB updating, the applicant should hands in technical parameters or products description according to the new GB standards, and the announcement of “None-using of Polyamide 6 in all mechanical parts of safety-belts or restraint systems”.

(2) 汽车产品需按照 GB 14166-2013 第 6 章和 GB 14167-2013 的要求进行检查或检测。

The vehicles should be inspect or test according to the requirements of Chapter 6 of GB 14166-2013 and GB14167-2013.

(3) 对于带有减力装置的安全带或约束系统, 根据差异情况需补做差异试验, 试验项目为 GB 14166-2013 的 C1.6.1.1 条要求的内容, 实验结果应符合 GB 14166-2013 第 4.4.1.3(或 4.4.1.4 或 4.4.1.5) 条中的要求。

地址: 中国 北京市海淀区首体南路2号 机械科学研究院11层 (100044)

Add: 11FL Office Bld., No.2 Shouti South Rd., Haidian District, 100044 Beijing, P.R. China

电话 Tel: 010-88301243/44

电子邮箱 E-mail: ccap@mail.cccap.org.cn

传真 Fax: 010-88301243

网址 Website: <http://www.cccap.org.cn>



中汽认证中心

CHINA CERTIFICATION CENTRE FOR AUTOMOTIVE PRODUCTS

To those safety-belts or restraint systems with tension-reduce devices, diversity tests are requested according to the differences. Test items are in GB 14166-2013 C1.6.1.1, and the results should meet the requirement of GB14166-2013 4.4.1.3(4.4.1.4 or 4.4.1.5).

- (4) 对于带有预紧装置的安全带或约束系统, 每工厂至少选取一个型号产品补做差异试验, 试验项目和判定按上条要求。

To those safety-belts or restraint systems with pre-loading device, each plant needs to choose at least one model of product for diversity test. Test items and determinant are the same as above.

- (5) 除上述的其他安全带或约束系统, 换版时无需做差异试验。

Safety-belts or restraint systems other than above need no test to update the GB standards.

- 3、对于在本通知规定的各标准换版截止日期后, 仍未完成证书换版工作或转换为已停产车型维修部件证书的, 暂停相应产品的认证

地址: 中国 北京市海淀区首体南路2号 机械科学研究院11层 (100044)

Add: 11FL Office Bld., No.2 Shouti South Rd., Haidian District, 100044 Beijing, P.R. China

电话 Tel: 010-88301243/44

电子邮箱 E-mail: ccap@mail.cccap.org.cn

传真 Fax: 010-88301243

网址 Website: <http://www.cccap.org.cn>



CHINA CERTIFICATION CENTRE FOR AUTOMOTIVE PRODUCTS

证书，逾期三个月仍未完成证书换版工作的，撤销相应产品的认证证书。

If the updating is not finished before Jan 1st 2017, CCAP will suspend the relevant certificates (except for Service Parts); if still not finished by Apr 1st 2017, CCAP will revoke the relevant certificates

P.S. For service parts there's no request of GB standard updating.

特此通知。



地址：中国 北京市海淀区首体南路2号 机械科学研究院11层 (100044)

Add: 11FL Office Bld., No.2 Shouti South Rd., Haidian District, 100044 Beijing, P.R. China

电话 Tel: 010-88301243/44

电子邮箱 E-mail: ccap@mail.cccap.org.cn

传真 Fax: 010-88301243

网址 Website: <http://www.cccap.org.cn>